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Abbreviation

TD Transducer.

U/S Ultrasound.

OUQ Outer Upper Quadrant.

OLQ Outer Lower Quadrant.

IUQ Inner Upper Quadrant.

ILQ Inner Lower Quadrant.

KHZ Kilo Hertez.

PEE Pizo Electronic Effect.
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Abstract

Ultrasound technique is an important imaging modality used in the world

in diagnostic of breast pathologist.

The main objective of this study was to determine the characteristic of

different breast lesion in ultrasound images.

This study was done on 20 patients in different ages (20 – 70) , who have

breast lesion, came to ultrasound department to check up and it was done

on Khartoum stat within one month.

In our study we found that breast lump affect both young 20-30 years 

(25%) and elderly women 51-60 years (25%). 

We found that ultrasound can differentiate between benign and malignant

lumps. 

Most pathology occurrence are abscess (20%) and fibroadenoma (20%)

next ductectasia (15%) ,cyst disease (15%) and malignant lumps (15%) the

least was lymphadenopathy (10%).
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اسةملخص :الدر

قةالصوتيةفوقالموجاتتعتبر اضتشــخيصفيعالميامتداولةمهمةتصويريةطري أهــممـن.الثــديأمرـ

اسةهذهأهداف رفيالمختلفةالثديأمراضخصائصتحديدالدر قالموجاتصو تيةفو .الصو

يت اسةهـذهأجر اميعانينمريضـة20علـىالدر وكـان(70-20)بينالأعمارمختلـففيالثديأور

ممدينهفيذلك نفيالخرطو احدشهرغضو .و

اسةهذهفي جدالدر اوحاللاتيالسنصغارتصيبالثديمشاكلأنو 30-20بينأعمارهنتتر

اوحاللاتيالسنوكبار%25بنسبةسنة .%25بنسبةسنة60-51بينأعمارهنتتر

قــد صــلتمو اســةهــذهفيالتو يقيمكــنانــهإلىالدر امبــينالتفرــ الحميــدةالخبيثــةالثــديأور باســتخدامو

جات قالمو تيةفو .الصو

اضمعظــم ثاالأمرــ الخرـــاج%20بنســبةالليفــيالغــديالوـرمحـدو ام%20بنســبةو الأور الخبيثـةو

أمراض%15بنسبة اقلها%15بنسبةالتكيسو ثاو .%10بنسبةاللمفيةالعقدأمراضحدو
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